
 

 

Hvala  vam na pismu od 22. novembra upućenom predsedniku Barozu u  vezi  reizbora 

sudija i tužilaca u Srbiji i informacijma o najnovijim dešavanjima. Predsednik Barozo me 

zamolio da odgovorim na vaše pismo.  

Kao što znate, Evropska komisija pridaje veliki značaj reformi pravosuđa u Srbiji  i  ističe 

veliku  zabrinutosti  u  vezi  ponovnog  izbora.  U  novembru,  komesar  File  je  posetio 

Beograd  i razgovarao sa državnim vlastima o neophodnim koracima u cilju  ispravljanja 

nedostataka. Kao prvi korak, važno  je da  su Visokom  savetu  sudstva  i Državnom veću 

tužilaca utvrđeni  stalni  sastavi.  Izbor mora da  se  zasniva na  transparentnoj proceduri, 

obezbeđujući adekvatno  samozastupanje profesije. Kao drugi korak, dva novoizabrana 

saveta bi onda trebalo da izvrše punu reviziju sprovedenog reizbora. 

Dok  revizija  ne  bude  završena,  treba  izbeći  dalje  utvrđivanje  situacije  koja  je  rezultat 

sprovedenog reizbora. U  tom smislu,  finansijske  teškoće za neizabrane sudije  i  tužioce 

treba da budu uzete u obzir i mi ćemo nastaviti da pokrećemo pitanje naknade plaćanja 

pred srpskim vlastima.  

Želela  bih  da  naglasim  da  reforma  pravosuđa  ostaje  pod  isključivom  odgovornošću 

državnih vlasti. Nadležnosti Evropske komisije su ograničene na praćenje  i savetovanje. 

U  isto  vreme,  profesionalna  udruženja mogu  da  igraju  važnu  ulogu. Udruženja  imaju 

dobru poziciju za procenu napretka, kao  i za dijalog sa vlastima o narednim koracima. 

Komisija će nastaviti da promoviše takav dijalog i uključuje sve zainteresovane strane.  

S poštovanjem,  

 

Miriam Verger 


